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Jaarverslag 2021   

 
Strúnersnacht  
Strúnersnacht 2020-2021 kon door de Coronapandemie voor de tweede keer achter elkaar niet 
doorgegaan. Er is dit jaar veel voorbereiding aan vooraf gegaan. Zo was een benodigde subsidie 
vooraf aangevraagd en toegekend door de Gemeente. Er is veel tijd en energie gestoken in het 
aanvragen van de benodigde evenementenvergunning, omdat we er ook in Coronatijd klaar voor 
willen zijn als het wel door mag gaan. Bij vooral het aanvragen van de evenementvergunning kwam 
dit keer veel meer kijken dan in het verleden. Toch is dit niet helemaal voor niets geweest. Dankzij 
de inspanningen in dit aanvraagtraject is bij een volgende editie van Strúnersnacht beter bekend 
waar aan moet worden voldaan aan de hand van dit voorbeeld. Overigens kon het Carbidschieten 
met door deelnemers op tijd aangevraagde vergunningen overdag wel weer doorgaan.  
 
Sluiting consultatiebureau 
Medio 2021 kwam voor de inwoners van Kollumerzwaag en omstreken als donderslag bij heldere 
hemel het bericht van een plotselinge sluiting van het consultatiebureau van de GGD in 
Kollumerzwaag. Het bestuur van Plaatselijk Belang Kollumerzwaag heeft vervolgens veel vragen van 
inwoners gekregen over hoe een belangrijke voorziening in het dorp zomaar kan verdwijnen. Ook 
kwam de vraag naar voren of dit besluit van de GGD nog kan worden teruggedraaid. 
Het Bestuur van Kollumerzwaag & Veenklooster heeft vervolgens opheldering gevraagd bij zowel 
GGD als gemeentebestuur over de achterliggende redenen. De verantwoordelijke binnen de GGD 
Noord heeft excuses uitgesproken over het feit dat de GGD de indruk heeft gewekt dat de 
Coronamaatregelen de doorslag hebben gegeven om het consultatiebureau niet open te houden. Zij 
maakt duidelijk dat er andere redenen zijn voor definitieve sluiting van het consultatiebureau in het 
dorp. Kollumerzwaag en omstreken zijn namelijk gelegen in de directe invloedsfeer van Kollum en de 
Westereen. In consultatiebureaus van die beide dorpen is de afgelopen tijd geïnvesteerd in 
aanvullende voorzieningen. Daar kan men de klanten nu meer faciliteiten bieden. Ook liep het aantal 
klanten van het consultatiebureau in Kollumerzwaag de afgelopen tijd wat terug. 
In het verleden zijn er in andere Friese dorpen al veel consultatiebureaus gesloten. In de visie van de 
GGD is het eigenlijk bijzonder dat het consultatiebureau voor Kollumerzwaag en omstreken zo lang 
open heeft kunnen blijven.  
Vanwege de Corona-maatregelen werd in 2020 het consultatiebureau in Kollumerzwaag tijdelijk 
gesloten. De ouders werden toen verwezen naar het consultatiebureau in Kollum. Medewerkers van 
de GGD in Kollum en de Westereen hebben in deze periode een klanttevredenheidsonderzoek 
gedaan naar de klanten uit Kollumerzwaag en omstreken. In het algemeen zijn daar positieve 
reacties op ontvangen. 
Langer durende coronamaatregelen hebben de GGD in 2021 vervolgens doen besluiten het 
consultatiebureau in Kollumerzwaag versneld te sluiten. In een recente brief van het college aan de 
gemeenteraad is toegelicht dat niet de gemeente, maar de GGD verantwoordelijk is voor een 
zorgvuldig procesverloop. Dat erkent de GGD. Daarbij is op dat moment verzuimd Plaatselijk Belang 
Kollumerzwaag & Veenklooster te informeren over de sluiting. Mevrouw Wicherson – Schut heeft 
haar excuses aangeboden richting Plaatselijk Belang voor de verwarrende communicatie bij het 
sluitingsproces. 
Het bestuur van Plaatselijk Belang Kollumerzwaag en Veenklooster vindt het een gemiste kans dat 
in de periode vóór sluiting geen onafhankelijk onderzoek is gedaan bij de klanten van de GGD van 
het consultatiebureau van Kollumerzwaag en omstreken. Tegelijkertijd is voor alle partijen duidelijk 
dat de sluiting van het consultatiebureau in Kollumerzwaag onomkeerbaar is geworden. De GGD 
geeft aan dat zij vanuit de consultatiebureaus in Kollum en De Westereen de ouders en kinderen in 
Kollumerzwaag, Veenklooster en omgeving ondersteunen. 
 
Onderwijs & Zorg  
In de brief aan de gemeenteraad stelt het college van burgemeester en wethouders dat Plaatselijk 
Belang opkomt voor de belangen van de inwoners (citaat:). ‘Plaatselijk Belang wijst in haar bezwaar 
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tegen de sluiting van het consultatiebureau o.a. op het grote belang van opvoedkundige 
ondersteuning voor ouders en kinderen met name in Kollumerzwaag’  
‘Daarnaast zal de GGD, samen met de gemeente, met voorrang kijken naar de mogelijkheden voor 
opvoedkundige ondersteuning op de plaatselijke basisschool De Stapstien in Kollumerzwaag. Dit in 
het kader van het project Onderwijs & Zorg vanuit de gemeente, waar de GGD ook bij betrokken is. 
Nu het consultatiebureau in het dorp niet terugkeert, is afgesproken hier gezamenlijk op in te zetten.’  
Christelijke basisschool De Stapstien is één van de grootste basisscholen in de gemeente 
Noardeast-Fryslân. De school valt onder de scholenkoepel Arlanta en kan hier met steun van het 
schoolbestuur mogelijk op inspelen. Het bestuur van Plaatselijk Belang Kollumerzwaag & 
Veenklooster heeft geen inhoudelijke bemoeienis met het voorbereiden van een project Onderwijs & 
Zorg op de lokale basisschool. Plaatselijk Belang houdt over de voortgang de komende tijd wel de 
vinger aan de pols bij het Stichtingsbestuur van Arlanta en de locatiedirecteur van De Stapstien.  
Hopelijk ontstaat er in de komende tijd meer duidelijkheid over het daadwerkelijk opstarten van een 
project Onderwijs & Zorg in Kollumerzwaag later dit jaar. Via de digitale dorpskrant houden wij u op 
de hoogte. 
 
Bjirkehof, Pieter Postmastrjitte, Kastanjehof – invulling braakliggende terreinen  
Plaatselijk Belang heeft de afgelopen periode initiatieven genomen richting grondeigenaar Thús 
Wonen om deze terreinen ingevuld te krijgen voor wonen. Echter Thús Wonen heeft ondanks de 
grote vraag naar huurwoningen geen prioriteit willen geven aan invulling van deze plekken voor 
huurwoningen. Vervolgens heeft Plaatselijk Belang een initiatief voor tijdelijke invulling met tiny 
houses oftewel lytse húskes genomen en voorgelegd aan de directie van Thús Wonen en ook het 
gemeentebestuur.  
Thús Wonen heeft dat initiatief afgewezen, omdat men volledig vrij wilde blijven bij een toekomstige 
invulling van deze gronden met sociale huurwoningen al dan niet gekoppeld aan herstructurering van 
huurwoningen elders in Kollumerzwaag. ‘Angst’ voor bevolkingskrimp in de verre toekomst maakt dat 
Thús Wonen echter voorzichtig is met nieuwbouw van sociale huurwoningen in de dorpen. Inmiddels 
is er bij de woningcorporatie een nieuwe directie aangetreden.  
In het geval deze nieuwe directie de komende tijd alsnog serieus werk gaat maken van invulling van 
deze lege plekken met sociale huurwoningen dan krijgt u daarover via de digitale dorpskrant bericht. 
Op tijd inschrijven bij Thús Wonen om in aanmerking te komen is hierbij ook van belang. De omvang 
van de wachtlijst kan mogelijk ook voor een hogere prioriteit zorgen. Verder moet Thús Wonen bij 
toekomstige plannen voor invulling van deze lege plekken ook op tijd een aanpassing van het 
bestemmingsplan regelen bij de gemeente. 
 
Speeltuinen 
Op initiatief van het Plaatselijk Belang en een aantal betrokken vrijwilligers zijn in enkele wijken na 
werving de speeltuincommissies vernieuwd. De leden van deze wijkcommissies (bestaande uit 
bewoners van de betreffende buurten) zijn gezamenlijk met vrijwilliger(s) van het Plaatselijk Belang 
aanvragen gestart voor subsidies. Op basis van projectplannen zijn subsidies toegekend wat 
resulteerde in de aanschaf van onder andere aantal nieuwe grote combinatietoestellen voor de 
D.Wiersmastrjitte en de Raadsherenlân. Beide speeltuinen hebben elk een feestelijke opening 
georganiseerd van de vernieuwde speeltuinen.  
  
Enkele speeltuinen zijn zo nu en dan het slachtoffer van vandalisme en vernielingen. Ook zijn er een 
aantal wijken die kampen met overlast door jongeren in de late uurtjes. Dit wordt na ontvangst van 
meldingen uit de buurt(-en) vanuit het Plaatselijk Belang met grote regelmaat besproken met de 
jongerenwerker van de Gemeente en met de wijkagent.  
 
De Gemeente heeft het speeltuinenbeleid voor de hele gemeente vernieuwd en was daarbij van plan 
het aantal speeltuinen in Kollumerzwaag in te krimpen van 5 naar 3 met een sterfhuisconstructie 
voor 2 speeltuinen. Hier is vanuit het dorp en vooral vanuit de beide wijken Sanbulten/Ymkershof en 
Griffijnstrjitte/oud Kollumerzwaag veel reactie op gekomen in de media en ook rechtstreeks richting 
gemeentebestuur. Uiteindelijk heeft de gemeenteraad besloten dat de beide speeltuinen voor de 
toekomst behouden mogen worden. De Gemeente zal voortaan het onderhoud hieraan doen. 
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Eventuele vervanging van toestellen moet op tijd worden geregeld door de speeltuincommissie in de 
wijk met hulp van het Plaatselijk Belang. Daarbij moet dan ook financiering worden geregeld en 
fondsen worden aangeschreven. Zonder actie vanuit de wijk kunnen er langzaam maar zeker 
speeltoestellen verdwijnen als deze op een gegeven moment definitief worden afgekeurd. 
 
Ledenvergadering 2021 
In 2021 heeft er vanwege Coronamaatregelen geen ledenvergadering kunnen plaatsvinden. De 
stukken over 2020 zijn gepubliceerd op de website van het Plaatselijk Belang. Enkele bestuursleden 
gaan nu langer door. Het dorpshuis is dit jaar vaker noodgedwongen gesloten. Het bestuur vergadert 
voor de onderlinge afstemming en bespreking van de voortgang van urgente zaken enkele keren 
digitaal (via Teams). 
 
Omgevingsvisie 
Onder de dorpsvisie ook wel omgevingsvisie genoemd zijn in 2022 een drietal projectgroepen actief 
onder Plaatselijk Belang actief met verschillende vrijwilligers uit onze dorpen. Coronamaatregelen 
maken het wel lastiger voor de werkgroepen om bij elkaar te komen. De werkgroep cultuurhistorie is 
in 2021 wel levend gehouden, maar om deze reden nauwelijks bij elkaar gekomen. 
 
Vier jaar geleden haakte het laarzenpad op medewerking van grondeigenaar(s). Onder de 
Omgevingsvisie is een nieuwe werkgroep weer met nieuwe energie met dit plan aan de slag gegaan. 
Hier zijn nieuwe gesprekken over gevoerd. De medewerking van grondeigenaren en pachters lijkt 
veelbelovend. Het idee is nu een laarzenpad voor 30 jaar, waarbij de grondeigenaren hun rechten 
behouden. In 2022 wordt dit plan verder opgepakt. Dan zullen ook opnieuw subsidies o.a. ook van 
de gemeente nodig zijn. Die moeten dan worden aangevraagd om de aanleg straks mogelijk te 
maken. Onderhoud van het pad moet hierbij ook opnieuw geregeld worden. 
 
Een andere werkgroep is actief met zorg en eenzaamheid en heeft het plan opgepakt om een project 
aandacht voor eenzaamheid op te starten met meer sociale binding onder ouderen. Hierbij is ingezet 
op activiteiten voor ouderen. Helaas konden deze door de Coronamaatregelen niet doorgegaan.  
 
De woningbehoefte onder vooral jongeren is steeds nijpender. Dit is een belangrijk thema onder de 
dorpsvisie. Daar is in 2021 volop op ingezet en met succes. Cedelshof fase 3 is door het 
gemeentebestuur als hoge prioriteit project te ontwikkelen woongebied benoemd. In 2022 start een 
projectgroep van de gemeente. Plaatselijk Belang is in december gestart met een registratie van 
belangstellenden. De gemeente heeft hierbij aangegeven begin 2022 inregeltijd nodig te hebben om 
op te starten met de planvoorbereidingen. Aanleg van een nieuw woongebied zal o.a. vanwege een 
benodigd bestemmingsplan nog veel tijd in beslag gaan nemen. 
 
OVK onderhoudt actief contact met de gemeente over het daadwerkelijk uitbreiden van het 
bedrijventerrein in de komende jaren. Daarbij is OVK onder meer actief met registratie van 
belangstellenden. De gemeente heeft provinciale toestemming gekregen om planvoorbereidingen te 
mogen opstarten. OVK houdt Plaatselijk Belang op de hoogte van de stand van zaken. OVK hoopt 
dat de gemeente in 2022 duidelijkheid geeft over het concreet opstarten van de planvoorbereidingen 
met een binnen de gemeente op te starten projectgroep. 
 
Brandveiligheid 
Het rapport van het brandveiligheidsonderzoek is in 2020 opgeleverd door de studenten. Conclusies 
en aanbevelingen kunnen worden betrokken bij nieuwe ontwikkelingen als bijvoorbeeld de 
uitbreiding van het bedrijventerrein onder de Omgevingsvisie. Steeds is aandachtspunt wie 
uiteindelijk probleemhouder of actiehouder is en betrokken partijen daarop aan te spreken. Het is 
belangrijk te weten dat het bestaande robuuste waterleidingnetwerk maakt dat relatief kleine en 
middelgrote branden als woningbranden daarmee goed te blussen zijn. Grote panden en grotere 
branden kennen een hoger risico. Het is van het grootste belang om bij brand er zo snel mogelijk bij 
te zijn om te voorkomen dat het uit de hand loopt. Brandmelders zijn en blijven daarbij van 
levensbelang. 
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Brand in Noardburgum 
Door een grote brand bij een houtbedrijf in Noardburgum in mei 2021 zijn over een groot gebied 
stukjes verkoolde metalen stukjes zonnepaneel door de rook verspreid. Ook in de zone tussen 
globaal Kollumerzwaag en De Westereen zijn grondeigenaren geconfronteerd met dit afval. 
Vrijwilligers hebben geholpen met opruimen. Dit was ook kort voor de grasoogst bij de betrokken 
boeren. Een aantal boeren heeft een groot deel van de grasoogst moeten laten vernietigen.  
 
Doarpsomtinkers en Doarpshelpers 

De Doarpsomtinkers zijn nu een aantal jaren bezig en kunnen met trots zeggen dat het een geslaagd 
initiatief is. In tijden van Corona is het iets rustiger voor de Doarpsomtinkers. Structurele zaken gaan 
wel door.   

De Doarpsomtinkers zijn: Jaring Feenstra, Henkie de Vries, Jappie de Vries en Klari Broersma, 
Catrinus Kamminga en Haije van der Zaag als afgevaardigde van het Doarpsbelang. Jaring heeft per 
31 december het stokje doorgegeven aan Catrinus.  
Er zijn op dit moment 12 Doarpshelpers actief, welke worden aangestuurd door 4 Doarpsomtinkers.  
 
Koningsdag 2021 
De Wrotrun is omwille van de Coronamaatregelen helaas niet doorgegaan dit jaar.    
 
Masquerade jeugdtheater 
Nadat de voorstelling van 2020 niet kon doorgaan is ook de editie van 2021 niet doorgegaan. Dit is 
een grote teleurstelling voor de jeugd en de leiding. De organisatie moet professioneler worden met 
een formele bestuursstructuur en een officiële inschrijving krijgen bij Kamper van Koophandel om 
nog in aanmerking te kunnen komen voor subsidie(s) van met name de provincie. 
 
De jeugdtheaterclub heeft voor 2022 een nieuwe tijdelijke locatie gevonden voor een nieuwe 
voorstelling. Deze locatie is in Oudwoude bij de ijsbaan en ook vlakbij de Triemen, waar de club haar 
nieuwe oefenruimte heeft gevonden in het dorpshuis.   
 
Overlast  
Er vinden met regelmaat vernielingen plaats bij enkele speeltuinen (o.a. Cedelshof), de Fitkampe en 
ook bij het bankje aan het Tsjerkepaed. Reparaties worden indien mogelijk uitgevoerd door 
vrijwilligers van het Plaatselijk Belang. Ook worden er regelmatig illegale dumpingen gedaan in het 
buitengebied. Er missen straatnaamborden en borden van fietspaden. Plaatselijk Belang meldt dit bij 
de Gemeente.   
 
Ook lijkt de drugsproblematiek verder gegroeid. Hiervan kunnen door inwoners meldingen gedaan 
worden bij de Gemeente, de wijkagent en Timpaan. Laatste heeft aangegeven om meer aan 
voorlichting te doen in onze dorpen. Per 2021 is er een nieuwe wijkagent genaamd Harmen 
Hietkamp.  
 
Zwerfafval 
Op 16 oktober is er een Himmeldei georganiseerd. Er zijn 25 inwoners van de dorpen om te helpen.   
De Kinderopvang Thuishuis de Bernebeam KDV en BSO hebben de eerste aanzet, zwerfafval op te 
ruimen in de buurt van hun Kinderopvang en speeltuin en naaste omgeving. Ook de basisschool en 
gevolgd door de zwerfafvalgilde om op zaterdag de grote Himmeldei met grijpers en vuilniszakken 

de omgeving  schoon te maken. De afsluiting is in het dorpshuis een stamppotbuffet. Hiervoor is 

subsidie verstrekt door de Provinsje Fryslân. 
Kollumerzwaag en Veenklooster heeft een bijzondere groep vrijwilligers die het zwerfafval in 
Kollumerzwaag, Veenklooster en omgeving regelmatig opruimen. Hier zijn we heel dankbaar voor!. 
Deze groep mensen die onze dorpen en omgeving zo mooi schoon houdt, heet het “Gilde 
Zwerfafval”.  
 
Wijziging plaatsnamen – invoering Fryske plaknammen 
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Het Plaatselijk Belang heeft huis aan huis brieven verspreid, waarin toegelicht werd wat de gang van 
zaken was over het voornemen van de gemeenteraad om Fryske plaatsnamen in te willen voeren. 
Hierop is veel respons gekomen wat door het Plaatselijk Belang doorgestuurd is naar het 
Gemeentebestuur. De gemeenteraad heeft vervolgens het definitieve besluit genomen om Fryske 
Plaknammen in te gaan voeren met enkele uitzonderingen in vooral de noodoosthoek van de 
voormalige gemeente Kollumerland c.a. Kollumerzwaag zal Kollumersweach worden en 
Veenklooster – Feankleaster. Op 1 januari 2023 worden deze Friese plaatsnamen ingevoerd heeft 
de gemeenteraad besloten. Daarmee houden de namen Kollumerzwaag en Veenklooster vanaf dat 
moment op te bestaan.  
 
50 jaar Kollumerzwaag 
Op 1 juli 2021 was het 50 jaar geleden dat de dorpen Sânbulten, Zwagerveen en Kollumerzwaag 
samengevoegd zijn. Henk Harmens, zoon van Jaap en Annie Harmens is de eerstgeborene in 
Kollumerzwaag. Hij is door de voorzitter van het Plaatselijk Belang in aanwezigheid van de pers op 
deze dag verrast met de dorpsvlag, een oranjekoek en een attentie.  
 
Sweacherfeart en Haven de Opslach 
Dankzij een tip van een bewoner is er een kano instapbeugel geplaatst.  
De haven bestond in mei 2021 12,5 jaar. Door de coronamaatregelen kon hier helaas geen activiteit 
aan gekoppeld worden.  
De havencommissie bestaat uit: Melis Bijlstra, Pieter Drijfhout en Libbe Postma (adviserende 
rol/toehoorder)  
1 x per jaar vindt er een vergadering plaats met een afgevaardigde van het Plaatselijk Belang.  
Helaas mocht in 2021 de fysieke vergadering geen doorgang vinden i.v.m. het Coronavirus.  
 
Sint intocht 
Er heeft dit jaar in aangepaste vorm een intocht plaatsgevonden. De activiteit was op het 
industrieterrein op het erf van Greijdanus op het bedrijventerrein. Het Plaatselijk Belang steunt de 
organisatie van de Sint intocht met een financiële bijdrage.  
 
Werkzaamheden Sparrewei   
Diverse malen is  het onderhoud van de Sparrewei onder de aandacht gebracht bij de Gemeente 
Noardeast-Fryslân. De Gemeente heeft eind 2020 de Sparrewei opnieuw geasfalteerd. Het riool is 
beperkt vernieuwd. Tevens is ook het hemelwater beperkt afgekoppeld. Het voetpad is vernieuwd. In 
oktober is er een nieuwe laag asfalt op de weg gekomen.  
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